

Neighbourhood Watch Bulletin – September 21, 2015

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com.

Le français suit

- 1. Attack on OC Transpo bus**
 - 2. Campus safety**
 - 3. Taxi fraud**
-

1. Attack on OC Transpo bus

The Ottawa Police Service West District Investigation Section is investigating an assault by a male on a male that took place on an OC Transpo bus on Friday, September 11, 2015 at approximately 1:13am on OC Transpo Bus #95.

At the time of the assault, the bus was southbound on Woodroffe Avenue near Fallowfield Station. The assault was also on video and later posted to YouTube (see below).

The suspect has been identified and charges are pending. Investigators are still looking for witnesses that were on the OC Transpo bus at the time of the incident.

Anyone with information regarding this investigation is asked to call Ottawa Police's West District Investigation Section Det. Anh Dieu at [613-236-1222](tel:613-236-1222), ext. 2666.

Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers toll free at [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477)(TIPS), or by downloading the Ottawa Police iOS app.

YouTube video: <https://www.youtube.com/watch?v=WtrWdAvE29A>

2. Campus safety

Since September 8th, Ottawa Police, OC Transpo Security, City Bylaw and community partners have been conducting ongoing education and enforcement to ensure a safe and law-abiding return to campus for students and residents. "We want everyone to be able to enjoy their neighbourhoods in a safe manner," said

Central District Neighbourhood Staff Sergeant Sam Fawaz. "Applicable laws are in place so that neighbourhoods are safe and enjoyable for all residents."

These efforts include an increased police presence around campuses across the City, education visits by volunteers and City partners and enforcement.

On September 17th, Neighbourhood officers, OC Transpo Security and City Bylaw visited Sandy Hill and the downtown core.

“Noise Bylaw charges were laid against a few tenants and police shut down two parties on Wilbrod Avenue when noise continued,” said S/Sgt. Sam Fawaz. “As well, *Liquor Licence Act* offences were also handed out.”

The joint enforcement campaign continues throughout the weekend to remind residents and students to be respectful of neighbours.

3. Taxi fraud

The Ottawa Police Service Central District Investigation Unit is investigating two recent reports of fraud and seeking public assistance to identify three (3) suspects.

In these scenarios, the suspects approached taxi drivers and asked to borrow a significant amount of money (1000. \$ and more) promising to return it with compensation. The suspects exit the taxis leaving behind what the victims believe to be collateral (i.e. jewellery) and go inside a multiple unit building with the victim’s money to supposedly conduct an important business transaction.

The suspects never return to the taxi and the victims lose a significant amount of money.

The collateral turns out to be nothing of value and the suspects cannot be located by the victims.

- Suspect 1 is described as a Black male, approximately 35 to 40 years old, bald and a thin build (picture No1).
- Suspect 2 is described as a Black male, approximately 25 to 35 years old, dark hair, chin strap beard, larger build, a tattoo on the right side of neck (picture No 2).
- Suspect 3 is described as a Caucasian female, approximately 40 to 50 years old, heavy build, long dirty blond/brown hair, wears glasses (picture No 3).

Anyone with information regarding this investigation is asked to call Ottawa Police’s Central District Investigation Unit Det. Jo-Lynn Wellman at 613-236-1222, ext. 5677 or Det. Natalie Fortin at 613-236-1222 ext.5678. Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers toll-free at 1-800-222-8477 (TIPS), or by downloading the Ottawa Police iOS app.



Suspect 1



Suspect 2



Suspect 2



Suspect 3

- 1. Agression à bord d'un autobus d'OC Transpo**
- 2. Sûreté au campus**
- 3. Fraude à bord les taxis**

1. Agression à bord d'un autobus d'OC Transpo

La Section des enquêtes de la division Ouest du Service de police d'Ottawa se penche sur un incident où un homme en aurait agressé un autre à bord d'un autobus d'OC Transpo le vendredi 11 septembre 2015 vers 1 h 15 sur la ligne 95.

Au moment de l'agression, l'autobus roulait en direction Sud sur l'avenue Woodroffe, près de la station Fallowfield. L'incident fut aussi filmé puis publié sur YouTube (voir ci-dessous).

Le suspect a été identifié et des accusations devraient être portées sous peu. Néanmoins, les enquêteurs sont toujours à la recherche de témoins qui se seraient trouvés à bord de l'autobus en question lors de l'incident.

Toute personne ayant des renseignements pertinents à cette affaire est priée de communiquer avec le détective Anh Dieu de la Section des enquêtes de la division Ouest en composant le 613-236-1222, poste 2666. Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant le 613-233-8477 (TIPS), sans

frais au 1-800-222-8477, ou en téléchargeant gratuitement l'appli iOS de la Police d'Ottawa.

Vidéo YouTube : <https://www.youtube.com/watch?v=WtrWdAvE29A>

2. Sûreté au campus

Depuis le 8 septembre, la Police d'Ottawa, la Sécurité d'OC Transpo, le Service des règlements municipaux et autres partenaires communautaires déploient des efforts continus de sensibilisation et de répression en vue d'assurer, aux résidents comme aux étudiants, un retour au campus en toute sûreté et dans le respect de la loi.

« Nous tenons à ce que chacun puisse jouir en sûreté de sa vie de quartier, » dit le sergent d'état-major Sam Fawaz de la Police de quartier de la division centrale. « Les lois applicables sont là pour que les quartiers soient sûrs et agréables pour tous les résidents. »

Les efforts entrepris comprendront une présence policière accrue aux environs des campus, ainsi que des visites de sensibilisation de la part de bénévoles, de partenaires municipaux et de responsables de l'application des règlements.

Le 17 septembre, des agents de quartier, de sécurité d'OC Transpo et du Service des règlements municipaux visitaient Côte-de-sable et le centre-ville.

« Des accusations liées au bruit furent portées contre quelques locataires et la police mit un terme à deux fêtes sur l'avenue Wilbrod où le vacarme avait continué, » dit le sergent d'état-major Sam Fawaz. « De plus, quelques contraventions furent aussi délivrées en vertu de la *Loi sur les permis d'alcool*. »

L'initiative conjointe d'application des règlements se poursuit toute la fin de semaine afin de rappeler aux résidents et aux étudiants de se montrer respectueux envers leurs voisins.

3. Fraude à bord les taxis

L'Unité des enquêtes de la division centrale du Service de police d'Ottawa se penche sur deux cas de fraude qui lui ont été récemment signalés, et sollicite l'aide de la population pour identifier trois (3) suspects.

Le scénario de l'arnaque se déroule ainsi: les suspects abordent un chauffeur de taxi, lui demandant de leur prêter un montant d'argent considérable (1000\$ et plus), promettant de lui rendre avec intérêts. Les suspects descendent du taxi, confiant à la victime ce qu'elle croit être des biens confiés en garantie (c.-à-d. des bijoux) et entrent dans un édifice à logements multiples avec l'argent de la victime, supposément pour y mener une importante opération commerciale.

Les suspects ne reviennent jamais au taxi et la victime perd une forte somme d'argent.

La garantie s'avère n'être que d'une valeur négligeable, et les suspects demeurent introuvables.

Voici le signalement des suspects (voir les photos ci-dessus):

- Le suspect 1 a été décrit comme étant un homme de race noire âgé de 35 à 40 ans, chauve et de carrure mince.
- Le suspect 2 a été décrit comme étant un homme de race noire âgé de 25 à 35 ans, les cheveux foncés, collier de barbe, de plus forte carrure, tatoué au côté droit du cou.
- Le suspect 3 a été décrit comme étant une femme de race blanche âgée de 40 à 50 ans, carrure forte, longs cheveux châtain-brun, portant des lunettes.

Toute personne ayant des renseignements pertinents à cette affaire est priée de communiquer avec la détective Jo-Lynn Wellman en composant le 613-236-1222, poste 5677 ou la détective Natalie Fortin en composant le 613-236-1222, poste 5678. Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant sans frais le 1-800-222-8477 (TIPS) ou en téléchargeant gratuitement l'appli iOS de la Police d'Ottawa.

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Other emergency **613-230-6211**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To have the police attend your location **613-236-1222**
ext. 7500
- * To make a police report **613-236-1222**
ext. 7300

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive. There are three steps to making the call:

a) Deciding which number to phone.

If you have an emergency or see a crime in progress, call 9-1-1. If your car was broken into or you need police to attend another non-urgent situation, please call the “other emergencies” number (613-230-6211). To report an incident after it occurred without police attending the scene, please call 613-236-1222 – ext. 7300. You can reach by-law services at 3-1-1.

b) Getting a report number.

When the dispatcher answers, it is a good idea to ask for a report number immediately. We've found that dispatchers sometimes hang up before we get to ask for a number or we forget. Asking for a report number right away solves these problems.

c) Share your report number and incident.

Please e-mail your report numbers and a brief description of the incident to your Block Captain (if you have one), or directly to us.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.